
 
PROTOKÓŁ nr 20 
z posiedzenia                                          

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny 
Rady Miejskiej w Radomiu    
z dnia 16 lutego 2021 r. 

 
 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzyła  
i na nim przewodniczyła Pani Teresa Skoczek Przewodnicząca Komisji, która powitała 
wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 
 

 

Porządek posiedzenia: 
1. Przyjęcie protokołu nr 19 z posiedzenia Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu zawartych na 

drukach: 

− Nr 405 w sprawie przyjęcia programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Miasta Radomia na 2021 
rok. 

− Nr 406 w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań psychlogiczno – 
terapeutycznych dla osób stosujących przemoc w rodzinie na terenie Gminy 
Miasta Radomia na lata 2021-2025. 

− Nr 407 w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań korekcyjno – edukacyjnych dla 
osób stosujących przemoc w rodzinie na terenie Gminy Miasta Radomia na lata 
2021-2025.  

− Nr 408 w sprawie rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych na terenie miasta 
Radomia na rok 2021. 

− Nr 413 w sprawie pokrycia straty netto Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
im. dr. Tytusa Chałubińskiego za rok obrotowy 2019.   

3. Sprawy różne. 
 
 
Porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie projektów 
uchwał. 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak łącznie omówił 
projekty uchwał zawarte na drukach: 

− Nr 405 w sprawie przyjęcia programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Miasta Radomia na 2021 
rok. 

− Nr 406 w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań psychlogiczno – 
terapeutycznych dla osób stosujących przemoc w rodzinie na terenie Gminy 
Miasta Radomia na lata 2021-2025. 

− Nr 407 w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań korekcyjno – edukacyjnych dla 
osób stosujących przemoc w rodzinie na terenie Gminy Miasta Radomia na lata 
2021-2025.  



Dyrektor poinformował, że są to założenia pracy z ofiarami i sprawcami przemocy 
w rodzinie. Programy te są kontynuacją tego co jest robione od kilku lat. Jedyna 
różnica polega na tym, że w podstawie prawnej brakuje odniesienia do Krajowego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy ponieważ nie został on jeszcze uchwalony. 
W przypadku gdyby się okazało, że krajowy program w jakiś sposób odbiega od tego 
co my przedstawiamy to oczywiście wtedy będą wnoszone stosowne poprawki. Biorąc 
pod uwagę ciągłe zjawisko przemocy i starając się w czasie pandemii nie pozostawiać 
ofiar przemocy bez wsparcia nie czekając na krajowy program wnosimy te projekty 
uchwał.       
Radna Magdalena Lasota zapytała, czy są jakieś istotne zmiany w stosunku do 
poprzednich lat? Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin 
Gierczak odpowiedział, że nie. Jest to kontynuacja i zakładamy, że krajowy program 
także będzie kontynuacją. Działania, które sprawdziły się w latach ubiegłych będą 
kontynuowane.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała, w jaki sposób uzupełniają się te 
programy? Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak 
odpowiedział, że program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie jest to jakby ogólny program. Następnie jest program 
oddziaływań psychlogiczno – terapeutycznych dla osób stosujących przemoc 
w rodzinie oraz program oddziaływań korekcyjno – edukacyjnych dla osób stosujących 
przemoc w rodzinie. Nie tylko MOPS w tym bierze udział, tylko jest szereg podmiotów 
zarówno publicznych jak i z sektora pozarządowego. Wszyscy współpracują w ramach 
gminnego zespołu interdyscyplinarnego przeciwdziałania przemocy w rodzinie i każdy 
od swojej strony stara się przeciwdziałać i zapobiegać temu zjawisku. Pracujemy 
przede wszystkim z ofiarami, ale jeszcze ważniejsza jest praca ze sprawcami. Głównie 
zależy nam na tym żeby ta przemoc była ujawniona i żeby ona znikła. Ukaranie 
sprawcy jest poza nami. Z jednej strony jest grupa przypadków, które ujawniają się 
dopiero po kilku latach, a z drugiej strony jest wiele postępowań wszczynanych gdzie 
później się okazuje, że żadnej przemocy nie było tylko to są konflikty około małżeńskie, 
a w zasadzie około rozwodowe.         
Radny Adam Bocheński zapytał, o dane dotyczące przemocy z 2020 roku 
w stosunku do roku 2019? Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Marcin Gierczak odpowiedział, że w okolicach marca ma się zebrać zespół 
interdyscyplinarny, na którym będzie przedstawiana statystyka. Pracownicy MOPS-u 
nie zanotowali, aby był jakiś gwałtowny wzrost albo spadek tych przypadków. 
Dokładne dane będą po marcu.     
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zapytała, co to są grupy robocze.? Jak to 
praktycznie wygląda? Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin 
Gierczak odpowiedział, że w Radomiu wprowadzono zasadę stałych grup roboczych, 
w których są przedstawiciele różnych instytucji. Zespoły te rozpoznają wszystkie 
przypadki gdzie została założona niebieska karta. Niebieską kartę może założyć m.in. 
policja, pracownicy szeroko rozumianej pomocy społecznej, służba zdrowia i oświata.   
 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 405. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 405 w sprawie przyjęcia programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Miasta Radomia na 2021 
rok (3 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 19 dołączono do 
materiałów z komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 406. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 406 w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań psychlogiczno – 
terapeutycznych dla osób stosujących przemoc w rodzinie na terenie Gminy Miasta 



Radomia na lata 2021-2025 (3 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 
19 dołączono do materiałów z komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 407. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 407 w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań korekcyjno – 
edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie na terenie Gminy Miasta 
Radomia na lata 2021-2025 (3 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 
19 dołączono do materiałów z komisji. 
 
- Nr 408 w sprawie rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych na terenie miasta 
Radomia na rok 2021.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek powiedziała, że nie ma całodobowej 
apteki. Radny Adam Bocheński zapytał czy nie ma jakichś przepisów mówiących, że 
w miastach powyżej np. 100 000 tysięcy mieszkańców musi być całodobowa apteka.  
Radna Magdalena Lasota powiedziała, że jest to problem, ale chyba nie mamy na to 
wpływu. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek powiedziała, że dziwne jest to, 
że Rada przyjmuje rozkład godzin, na który nie ma wpływu. Radny Adam Bocheński 
powiedział, że na sesji zapyta o brak apteki całodobowej.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 408. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 408 w sprawie rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych na terenie miasta 
Radomia na rok 2021 (1 Radnych za, 0 przeciw, 2 wstrzymujących się). Opinię nr 19 
dołączono do materiałów z komisji. 
 
- Nr 413 w sprawie pokrycia straty netto Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. 
dr. Tytusa Chałubińskiego za rok obrotowy 2019. 
Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna poinformował, 
że starta do pokrycia za rok 2019 wynosi 8 100 000 ,00 zł. Strata jest powodowana 
podwyższeniem najniższego wynagrodzenia i wprowadzeniem ustawy ustalającej 
najniższe wynagrodzenie dla zawodów medycznych w podmiotach leczniczych. 
Ustawa ta w całym kraju podzieliła załogi w szpitalach ponieważ obejmowała tylko 
lekarzy, pielęgniarki i ratowników. Środki przekazane przez ministra pokrywały koszty 
w 80%, nie pokrywały kosztów pochodnych (ZUS i inne). Sytuacja wyglądała tak, że 
minister przekonywał, że środki zostały przekazane do szpitali natomiast u nas był taki 
efekt, że w styczniu szpital otrzymał ryczałt w  wysokości 83 168 000,00 zł a pod koniec 
kwietnia został zmniejszony o 2 130 000,00 zł. Szpital interweniował w sprawie tych 
środków do dzisiaj nie ma odpowiedzi. Tak się stało, że ta strata się powiększyła. 
W drugim półroczu żeby jakoś szpital funkcjonował i żeby uspokoić atmosferę 
musieliśmy z własnych środków dać tym pozostałym grupom zawodowym podwyżki. 
Szpitale powiatowe organizowały spotkania z ministrami, z NFZ i nie dały one żadnego 
skutku. Efekt był taki, że sprawę przeciągano, ale jej nie załatwiono. Wszystkie szpitale 
powiatowe w Polsce w tym czasie miały takie problemy, powiększyły się straty.  
Dobrym prognostykiem jest to, że za 2020 rok nie będzie straty bo weszliśmy w system 
Covidowy.  Zostały ograniczone zakupy ponieważ kupowaliśmy tylko środki do Covid 
jak również dużo otrzymywaliśmy środków ochrony epidemiologicznej w postaci 
darowizn. Za rok 2020 zysk będzie wynosił około 10 000 000,00 zł.   
Radna Magdalena Lasota zapytała,  jak dyrektor widzi działalność SOR w systemie 
hybrydowym? Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna 
odpowiedział, że sobie nie wyobraża. Najpierw była decyzja Wojewody, że nie, a za 
dwa dni Wojewoda zmienił decyzję. Nasz szpital był budowany w latach 60 tam nie 
można pewnych stref wydzielić, drogi się będą krzyżować. W dniu dzisiejszym złożył 
rezygnację kierownik SOR. Przy takiej decyzji on nie chce odpowiadać za narażenie 
pacjentów przyjmowanych na SOR. W decyzji Wojewody było napisane żeby na 



dermatologii zrobić oddział Covidowy, gdzie dermatologia mieści się w innym budynku 
a piętro niżej są dializy pacjentów z bardzo niską odpornością. Nie da się na SOR 
wydzielić części, że np. po prawej stronie będą pacjenci Covidowi, a po lewej nie.        
Radna Magdalena Lasota zapytała, skąd wziął się ten bałagan na Józefowie?  
Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna odpowiedział, 
że ma to podtekst polityczny. Mieli 4 wpadki i chcieli to przykryć. Walczą 
o dofinansowanie na  rozbudowę SOR (gdzie już 2 razy został odrzucony wniosek) 
więc zrobili show, że jest im to potrzebne. Radna Magdalena Lasota zapytała, co 
z OIOM-em? Dyrektor Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna 
odpowiedział, że OIOM ma być Covidowy. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek 
zapytała czy to oznacza, że nie będzie OIOM-u? Dyrektor Radomskiego Szpitala 
Specjalistycznego Marek Pacyna odpowiedział, że OIOM będzie tylko dla pacjentów 
Covidowych a nie będzie OIOM-u dla „normalnych” pacjentów. Przewodnicząca 
Komisji Teresa Skoczek powiedziała, że OIOM jest podstawą. Radna Magdalena 
Lasota powiedziała, że abstrahując od opcji politycznych najgorsze jest to, że decyzje 
są podejmowane od tak.  
Radny Adam Bocheński powiedział, że szpital na Józefowie jest spółką. Dyrektor 
Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna powiedział, że była sesja 
Rady Miejskiej na temat zmniejszenia łóżek, a teraz jest problem. Zmniejszyli o 300 
łóżek. Radna Magdalena Lasota powiedziała, że była wtedy o to awantura plus my 
mieliśmy wtedy problem z obsadą SOR. Radny Adam Bocheński powiedział, że 
szpital na Józefowie kieruje się kodeksem spółek handlowych (zysk, bilans). Radna 
Magdalena Lasota powiedziała, że są prywatne szpitale, które są bardzo dobrze 
zarządzane i to jest też kwestia zarządzania. Dyrektor Radomskiego Szpitala 
Specjalistycznego Marek Pacyna powiedział, że nie ma współpracy między tymi 
dwom szpitalami.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 413. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 413 w sprawie pokrycia straty netto Radomskiego Szpitala 
Specjalistycznego im. dr. Tytusa Chałubińskiego za rok obrotowy 2019 (3 Radnych za, 
0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 19 dołączono do materiałów z komisji. 
 
 
Ad. 5. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek powiedziała, że na poprzednim 
posiedzeniu Komisji członkowie zapoznali się ze skargą pracowników Oddziału 
Ginekologiczno-Położniczego RSZS w Radomiu na Dyrektora tego Oddziału. 
Przewodnicząca zapytała jak wygląda teraz ta sytuacja?  Dyrektor Radomskiego 
Szpitala Specjalistycznego Marek Pacyna odpowiedział, że jest to anonim. Była ta 
sprawa rozpatrywana. Zorganizowane było spotkanie z lekarzami, z którego został 
sporządzony protokół. Lekarze, którzy uczestniczyli w tym spotkaniu napisali odrębne 
pismo, że nie zgadzają się z takim postępowaniem i zarzutami zawartymi w piśmie. 
W tej sprawie chodzi o to, że została „ukrócona prywata”. Sprawa badana jest przez 
prokuraturę. My wiemy kto napisał to pismo.     
Więcej spraw nie było.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca Komisji podziękowała 
wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie.                                                        
 

 
Przewodnicząca Komisji 

  
 
 Teresa Skoczek 


